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احمد حکیمی پور خاطر نشــان کــرد: کار حزب، تحرک و 
فعالیت سیاسی است و انفعال برای کنشگر سیاسی معنایی 
نــدارد، اما از طرفی باید بســتر را برای فعالیت احزاب مهیا 
کرد؛ ما حزب ایجاد کرده ایم که بتوانیم کنشــگری سیاسی 
انجام دهیم، نمی خواهیم که خودمان را گول بزنیم! اما همه 
فاکتورها دست احزاب نیست؛ مسئولان ذی ربط هم باید به 

مردم و کنشگران سیاسی امید بدهند.
به گــزارش ایرنا، احمــد حکیمی پــور، در ارزیابی خود از 
تحــرکات جریان اصلاحات در صحنــه انتخابات، گفت: ما 
اصلاح طلب هســتیم و برای خودمان فکرهایی کرده بودیم 
و ایده ها و برنامه هایی داشتیم، اما محقق نشد. ظاهرا برخی 
از احزاب اصلاح طلب تمایل داشتند فعال شوند و نامزدهایی 

هم داشتند، برخی هم در قضیه انتخابات فعال نبودند.
حکیمی پــور درباره حمایــت حزب اراده ملــت از نامزدی 

روحانــی در انتخابات خبــرگان رهبری نیــز گفت : ما در 
خبــرگان برنامه ای نداریم و خبرگان در حیطه کاری حزب 
هم نیست، البته ممکن است شخصی بیاید و به نامزدی رأی 

بدهد، اما حزب برنامه ای برای تبلیغ شخصی ندارد.
حکیمی پور در پاســخ به ســوالی مبنی براینکــه با توجه 
به حضور برخی اصلاح طلبــان در صحنه و تحرک احزابی 
همچون نــدای ایرانیان و کارگزاران چرا عده ای می خواهند 
صحنه انتخابات را ســرد کنند!؟ اظهار کــرد: البته فضای 
انتخابات سرد نیست. کسی نمی تواند فضای انتخابات را سرد 
کند، آنهایی که باید فضا را گرم کنند ابزار قانونی در دست 

دارند و باید فضا را آماده کنند.
انفعال برای کنشگر سیاسی

 معنایی ندارد
وی با بیان اینکه طبیعتا کار حزب، تحرک و فعالیت سیاسی 

اســت و انفعال برای کنشگر سیاســی معنایی ندارد، اما از 
طرفی باید بســتر را برای فعالیت احــزاب مهیا کرد، افزود: 
ما عُمر و وقت مان را گذاشــته ایم و حــزب ایجاد کرده ایم 
که بتوانیم کنشگری سیاسی انجام دهیم، نمی خواهیم که 

خودمان را گول بزنیم!
 اما همه فاکتورها دســت احزاب نیست؛ مسئولان ذی ربط 

هم باید به مردم و کنشگران سیاسی امید بدهند.
این فعال سیاســی اصلاح طلب همچنیــن درباره احتمال 
شــکل گیری ائتلاف میــان اصلاح طلبان، اعتــدال و یاران 
لاریجانی گفت: البته در سیاســت همه چیز ممکن است، 
اما مــن در حال حاضــر نمی بینم کــه گفت وگویی میان 

اصلاح طلبان و یاران لاریجانی صورت بگیرد. 
اگر هم گفت وگویی صورت گرفته باشــد ما اطلاعی از این 
موضوع نداریم، اما با توجه به شواهدی که تاکنون می بینیم، 

شکل گیری چنین ائتلافی را بسیار ضعیف می دانم.
به اندازه میدان بازی

 کنشگری خواهیم کرد
حکیمی پور بیــان کرد: انتخابات یکی از مهمترین پایه های 
مشــروعیت یک نظام سیاسی اســت و مردم هر اندازه در 
انتخابات احساس کنند که حق انتخاب دارند و رقابت واقعی 
است و می توانند نمایندگانی که خودشان قبول دارند را به 

جایگاه تصمیم گیری بفرستند، مشارکت خواهند کرد.
وی بــا بیان اینکه البته ما ناامید نیســتیم و فعالیت مان را 
در حد مقدورات، اقتضائات، امکانات و شرایطی که برایمان 
فراهم است انجام می دهیم، اما همه شرایط دست کنشگران 
سیاسی نیست، گفت: ما به اندازه میدان بازی که می توانیم 
برای خودمان ترسیم کنیم کنشمان را انجام می دهیم البته 

فضا هم باید برای ما فراهم شود.

ردصلاحیت ها در این دوره مجلــس فارغ از اصلاح طلبان 
کــه حضور اندکــی دارند، نزدیکان علــی لاریجانی را نیز 
دربرگرفت. به بــاور تعدادی از چهره های مطلع، نزدیکان 
علــی لاریجانی در ایــن دور از انتخابات مجلس عمدتا رد 

صلاحیت شده اند.
بــه گزارش انتخــاب، منصور حقیقت پور، فعال سیاســی 
اصولگرا، درباره ردصلاحیت نزدیکان علی لاریجانی گفت: 
این خبر درست است. در عمل و به شکل واضح نمی گویند 
چون رفیق لاریجانی هســتید رد صلاحیت می شود. تعداد 

قابــل توجهی از چهره های نزدیک بــه آقای لاریجانی رد 
صلاحیت شــده اند. مردم متوجه می شــوند کــه چرا این 
رفتارهــا صورت می گیرد. به نظر مــن اتفاقی که در تایید 
صلاحیت ها افتاد و باز هم سخنان حضرت آقا رعایت نشد. 
وی درباره تاثیر ردصلاحیت ها بر میزان مشارکت بیان کرد: 
طبق اطلاعات ما کســانی که رای آور بودند رد صلاحیت 
شــدند. من آرزو می کنم بالا۵۰ درصد مشــارکت داشته 
باشــیم، اما با ایــن رفتارها احتمــالا ۳۰ درصد رای آوری 
خواهیم داشت. نتیجه مشــارکت پایین هم مجلس فعلی 

می شود. او افزود: در یکی از مراکز استان به تعداد کرسی ها 
فقط ۳نفر ماندند مردم چه کار کنند؟ این افراد با یک رای 
هم انتخاب می شوند. این افراد نصف رای های سال گذشته 

را هم جمع نمی کنند. 
حقیقت پور دربــاره انگیزه ردصلاحیــت کنندگان گفت: 
این ها نگــران گفتمان لاریجانــی و اصلاحات در مجلس 
بودند. مجلس آینده ما مجلس یک ضلعی است. خودشان 
یک نفر را برای ریاست جمهوری دعوت می کنند بعد هم 

می گویند ما منتقد هستیم. 

وی خاطر نشــان کرد: جناح خالص ســاز در این مملکت 
قالیباف را هم بر نمی تابند. الان محکم دنبال این هســتند 

که قالیباف را زمین بزنند.
 ما که پول و رانت و کیهان و رســانه نداریم با آن ها مقابله 
کنیم. من متاســفم که مجــددا کلام مقام معظم رهبری 
تحقق پیدا نکرد و مانند ریاســت جمهوری کلام ایشــان 
زمیــن ماند. آقای لاریجانی همه دوســتان را تشــویق به 
مشارکت کرد تا کلام آقا زمین نماند، اما عده ای از دوستان 

ایشان ثبت نام کردند که با رد صلاحیت آبرویشان رفت.

احمد حکیمی پور تشریح کرد

فعالیت احزاب و کنشگران سیاسی نیازمند بستر مناسب

حقیقت پور:

کلام مقام معظم رهبری تحقق پیدا نکرد

واکنش فلاحت پیشه به ردصلاحیتش
رئیس پیشین کمیســیون امنیت ملی مجلس در واکنش به رد صلاحیتش از 
ســوی شــورای نگهبان، بیانیه ای صادر کرد. در متن اعتراض او به عدم تایید 

صلاحیتش آمده است: 
اینجانب از ۱۳سالگی که برای دفاع از کشورم اسلحه به دست داشته ام تاکنون 
تنهــا دغدغه ی تمــام فعالیت ها و اظهار نظرهایم صرفا دفــاع از میهن و نظام 
جمهوری اســلامی ایران بوده است و با افتخار عرض می کنم که در طول این 
مدت هزینه های زیادی متحمل شده ام و مورد بی مهری های جناح های مختلف 
قرار گرفته ام ولی با این وجود هیچ امتیازی و منصبی از هیچ دولتی نپذیرفته ام 

و ریالی به بیت المال خیانت نکرده ام. 
با این وجود با پشتوانه علمی و تجربی و در راستای وظایف نظارتی خود همواره 

در قبال منافع کشور و ملت حساس و صریح بوده ام. 
تصویــب طرح تحقیق و تفحص از قاچاق کالا و ارز، تصویب بودجه های دفاعی 
کشــور، پیگیری و شفاف سازی بودجه های هزینه شــده در داخل و خارج از 
کشــور و البته هشدارهای صریح نســبت به خطر برخی قدرت های سلطه گر 

شرق و غرب در این راستا صورت گرفته است. 
به عنوان نمونه در اوج تلاش دشمنان این نظام برای ایجاد فتنه و اغتشاش در 
ایران اسلامی، موضع روشن بنده در جلوگیری از نقش عوامل بیگانه و تاکید بر 
آرامش و همزیستی داخلی بوده است و در قبال بازی های قدرت هایی همچون 
آمریکا و روســیه پیش بینی ها و دغدغه های بنده برای منافع ملی تحقق یافته 

است. 
این مهم حاصل ۲۸ ماموریت مرزی و چندین ســفر به کشورهای بحران زده 
منطقه همچون عراق و سوریه در میانه جنگ بوده است. سرانجام اینکه با افتخار 
در ۳ دوره نمایندگی مجلس به جای وقت گدزانی در لابی ها و جستجوی رابطه 
و منصب، تنها درگیر حل مشکلات کشور بویژه پیگیری نیازهای مردم شریف 
حوزه انتخابی ام بوده ام و امروز هم به پشتوانه ۴سال کار تحقیقاتی و تجربیات 
گذشــته با هدف اصلاح امور و خدمت بیشتر نامزد نمایندگی شده ام. امیدوارم 
این شــرح کوتاه جهت تجدید نظر درخصوص بند ۲ ماده ۳۱) التزام عملی به 

نظام جمهوری اسالمی ایران( کفایت نماید.
باآرزوی توفیق
حشمت الله فلاحت پیشه

علیرضا بیگی تشریح کرد
لایحه عفاف و حجاب نامتناسب با مقتضیات جامعه

عضو کمیسیون امور داخلی مجلس درباره لایحه عفاف و حجاب گفت: من فکر 
می کنم این لایحه در صورت تصویب در شــورای نگهبان هم زمینه اجرایی پیدا 
نخواهد کرد، زیرا متناسب با مقتضیات جامعه نیست  و فضای کشور را به سمت 
تنش های اجتماعی می برد و احتمالا در کنار سایر قوانینی قرار گیرد که تاکنون 

هیچ گاه اجرا نشده اند.
به گزارش انتخاب، احمد علیرضابیگی، عضو کمیسیون امور داخلی مجلس، در 
خصوص اینکه برخی می گویند در لایحه عفاف و حجاب گشــت ارشاد به طور 
کلی حذف شده و برخی دیگر از هوشمند شدن آن سخن می گویند، اظهار کرد: 
در هیچ کجای لایحه حجاب به موضوع گشــت ارشاد اشاره نشده است. در این 
لایحه بی حجابی یک جرمی مانند سایر جرم ها تعریف شده که ضابطین قانونی 
با عاملین آن برخورد می کننــد و یک ضابط ویژه و اختصاصی برای آن در نظر 

گرفته نشده است. 
وی ادامه داد: بنابراین در لایحه عفاف و حجاب هیچ اســمی از گشــت ارشاد یا 
سازوکاری مشابه آن نیامده است. به علاوه در این لایحه به فعالیت افراد موسوم 

به حجاب بان یا هر گروهی با فعالیت مشابه نیز هیچ اشاره ای نشده است.
عضو کمیسیون امور داخلی مجلس با بیان اینکه لایحه عفاف و حجاب ایرادات 
بسیاری دارد، افزود: مثلا یکی از ایرادات این است که اگر در وسائل حمل و نقل 
عمومی و تاکسی ها مسافری حجاب مدنظر طراحین این لایحه را نداشته باشد، با 
راننده برخورد می شود. البته این موضوع اکنون هم وجود دارد و پس از تصویب 

لایحه شکلی عملی تر به خود می گیرد، در حالیکه این کار اصلا منطقی نیست.
علیرضابیگی بیان کرد: من فکر می کنم این لایحه در صورت تصویب در شورای 
نگهبان هم زمینه اجرایی پیدا نخواهد کرد، زیرا متناســب با مقتضیات جامعه 
نیســت  و فضای کشور را به سمت تنش های اجتماعی می برد و احتمالا در کنار 

سایر قوانینی قرار گیرد که تاکنون هیچ گاه اجرا نشده اند.

خبر مهم مجلس 
درباره معافیت مالیاتی خودروهای لوکس

عضو کمیسیون تلفیق بودجه در مجلس از مصوبه این کمیسیون برای معافیت 
مالیاتی خودروهای لوکس تا سقف سه و نیم میلیارد تومان قیمت خبر داد.

به گزارش ایلنا، احمد امیرآبادی فراهانی، با اشاره به نشست روز گذشته )یکشنبه( 
کمیســیون تلفیق بودجه مجلس گفت: با مصوبه امروز کمیسیون، خودروهای 
لوکس تا سقف ســه و نیم میلیارد تومان از پرداخت مالیات خودروهای لوکس 

معاف می شوند.
عضو کمیســیون تلفیق بودجه مجلس شورای اســلامی افزود: براساس مصوبه 
کمیســیون خودروهای لوکس که از قیمت آنها از سه و نیم میلیارد تومان بالاتر 
باشد یک درصد از قیمت خودرو باید به عنوان مالیات بر خودروی لوکس پرداخت 

شود.
امیرآبادی فراهانی ادامه داد: دولت در لایحه خود خودروهای لوکس را تا ســقف 
قیمت ۳ میلیارد از پرداخت مالیات معاف کرده بود که این مقدار در کمیسیون 
تلفیق تا ســه و نیم میلیارد تومان افزایــش یافت؛ بنابراین خودروهای لوکس با 

قیمت سه و نیم میلیارد تومان هم از پرداخت مالیات معاف شدند.

دوگانه وجدان در جنگ اوکراین و جنگ غزه
ادامه از صفحه 1

اســتفاده رئیس جمهوری آمریکا از واژه نســل کشی برای توصیف اقدامات 
ارتش روسیه در اوکراین جنجال برانگیز شده است . تا کنون به جز نخست وزیر 
کانادا هیچ رهبر دیگری حاضر نشده  از واژه نسل کشی برای اقدامات سربازهای 
روس در اوکراین اســتفاده کند . چرا اســتفاده از واژه »نسل کشی« آنقدر مهم 

است؟ 
کشورهای اروپای غربی همگی حماس را محکوم کرده اند و تاکید کرده اند که 
اسرائیل طبق قوانین بین المللی حق دفاع از خود را دارد . با این حال، غرب برای 
جلوگیری از پاکســازی قومی فلســطینیان در غزه به طور جدی واکنش نشان 
نداده اســت . در این راستا، نخبگان سیاسی غرب راه حل اسرائیل برای نوار غزه 
را خواهند پذیرفت، حتی اگر برخی از آنها به طور علنی علیه استفاده بی رویه از 
زور که تاکنون منجر به کشــته شدن حدود ۲۰ هزار فلسطینی از جمله ۶۰۰۰ 
کودک شــده است، صحبت کرده باشند . یعنی مواضع انتقادی مقامات فرانسه، 
اســپانیا، ایرلند، بلژیک و نروژ در قبال اســتفاده بی رویه اسرائیل از زور، درحد 
شعار است و اقدامات اساســی در مجامع بین المللی برای توقف کشتار در غزه 

دنبال نشده است . 
آرون دیوید میلر، پژوهشگر ارشد بنیاد کارنگی برای صلح بین المللی و مشاور 
پیشین دولت های دموکرات و جمهوریخواه ایالات متحده آمریکا ضمن اشاره به 
عدم توازن در سیاست خارجی ایالات متحده  مي گوید: رویکرد واشنگتن سرشار 
از موارد غیرعادی، ناهماهنگی، تناقض و البته دورویی اســت . یک روزنامه نگار 
انگلیسی، نوشته است »استاندارد دوگانه واضحی در تایید تروریسم در اوکراین و 
رد کردن آن درباره فلسطین وجود دارد . بسیاری از کاربران شبکه های اجتماعی 
می گویند دیپلمات ها و رســانه های غربــی از اوکراینی ها حمایت می کنند، اما 
فلسطینی هایی را که علیه اسرائیل می جنگند به عنوان »تروریست« می خوانند . 
بدون هیچ مقایســه ای بین جنگ اوکراین و موضوع فلســطین واضح است که 
مردم فلسطین تحت یک رژیم سرکوبگر و اشغالگر قرار دارند . در روز های اخیر 
کاربران بار دیگر بیانیه های قبلی را بازنشــر کرده اند و آنچه را که آن ها ریاکاری 

غربی نامیده اند، منتشر کرده اند .
 گروه هــا و مقاماتی که درباره جنگ اوکرایــن صحبت می کردند اکنون در 
قبال حملات رژیم صهیونیســتی علیه فلسطین سکوت کرده و واکنشی نشان 
نداده اند . بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی به خوبی می داند که 
پایان عملیات طوفان الاقصی و قبول بی قید و شــرط آتش بس به مفهوم پایان 
عمر سیاسی او خواهد بود . لذا نخست  وزیر اسرائیل قصد دارد تا معادله میدانی را 
که اکنون به سود حماس و جهاد اسلامی است با یک پیروزی نظامی و سیاسی 

تغییر دهد تا در آینده خود را پیروز عملیات طوفان الاقصی تلقی کند .

ویژه

مجلس

یادداشت

حســین کمالی با اشــاره به اینکه ســازوکار 
انتخابات پیش رو منطقی نیست گفت: اگر قرار 
بود ریاست جمهوری جلســه ای در این زمینه 
بگذارند، شاید بهتر و مناسب بود قبل از تصویب 
قانون انتخابات جدید این جلسه را می گذاشتند 

تا فرصت برای اصلاح امور وجود داشته باشد.
به گزارش ایلنا، حســین کمالی فعال سیاسی 
اصلاح طلب درباره نتیجه جلســه  بین فعالان 
سیاســی و دبیران احزاب بــا رئیس جمهور با 
اشاره به اینکه جلسه  برای یک برقراری روابط 
بهتر و تعامل بین چهره های ذی نفوذ اجتماعی 
سیاسی و احزاب  با دولت و تلاش برای افزایش 
میزان مشــارکت در امر انتخابات بعد از بیانات 
رهبر انقلاب بود؛ گفت: اگر سیاست های  نظام 
و دولت  بر این قرار گرفته بود که چنین اتفاقی 
رخ بدهــد و اصلاحاتــی در امور انجام شــود 
می توانســتند آن را از ابتدای سال آغاز کرده و 
سازوکار و روشی را انتخاب کنند تا وضعیت به 
گونه ای پیش نرود که امروز شاهد آن هستیم.

کمالی خاطر نشان کرد: طبیعتا شورای نگهبان 
بایــد روش های کار خــودش را تغییر می داد. 
از جایگاه ممیزی به جایــگاه پدری و رأفت و 
عدالت رفته تا اگر در حق کسی رفع ظلمی روا 
شده رفع ظلم می کرد و به اعاده حقوق سیاسی 
و اجتماعی افــراد می پرداخت  و افرادی را که 

صلاحیت آنها توسط هیأت های اجرایی بی مورد 
رد شده تایید کرده و آنان را به صحنه انتخابات 

برگردانده و نقش پدری را ایفا می کرد.
وی افــزود: اولا خود هیأت هــای اجرایی برای 
اینکه منصوب شــوند باید توســط هیأت  امنا 
انتخاب شوند. اما آن هیأت امنا باید مورد وثوق 
جامعه باشــد خیلی از افــرادی که در جامعه 
هســتند نمی دانند هیأت  امنای انتخابات آتی 
چه کسانی هستند و از چه مقبولیت اجتماعی 
برخوردارند و آنان چگونه هیأت های اجرایی را 

انتخاب کرده اند.
به گفته کمالــی: این هیأت هــای اجرایی بر 
اســاس چه ضوابطــی تأییــد و رد صلاحیت 
می کنند. باید ســازوکار تغییر می کرد و روشی 
 پیش گرفته می شــد که مردم احساس کنند 
یک انتخابات پرشــور و واقعی پیش رو است و 
باید در آن انتخابات بر اســاس نظر و ســلیقه 
خودشــان نمایندگان را انتخــاب و اعمال نظر 

کنند.
وی با تاکید بر اینکه در ابتدای ســال باید در 
این جهت کارهایی صورت می گرفت و قوانین 
و مقررات هم در همین جهت تدوین می شــد، 
افزود: در حالی که مجلس برعکس این موضوع 
عمل کرد و قانونی را تصویب کرد که رویه های 
غلطی که سالیان ســال مورد اعتراض فعالان 

سیاســی و نخبگان کشــور بــود را به صورت 
قانون درآورد. این فعال سیاســی اصلاح طلب 
تصریح کرد: اگر به هیئت های اجرایی و نظارت 
می گفتند کاری که شما می کنید خلاف قانون، 
آداب و رسوم انتخاباتی است، الان آن را قانونی 
کردند تا کســی نتواند بگوید غیرقانونی عمل 

شده است.
کمالی خاطر نشان کرد: نمایندگان مجلس که 
قبل از این نیز با تعیین ضوابطی مانند داشتن 
مدرک کارشناسی ارشد برای نمایندگان بخش 
مولد جامعه مانند کارگران و کشــاورزان را تا 
حدودی از شــرکت در انتخابات محروم کرده 
بودنــد، این بار نیز براســاس قانــون، ثبت نام 
انتخابات را دو مرحله ای کردند و شرایطی را به 
وجود آوردند که بخشی از علاقمندان به شرکت 
در انتخابات ناامیدتر شده و کار برای کاندیداها 

سخت تر شود.
وی با اشاره به اینکه فعالان سیاسی کشور هم 
که متوجه شدند چنین سیاستی در کار است، 
اکثر قریب به اتفاق عناصر مطرح و شــناخته 
شده ثبت نام نکردند، افزود: وقتی آنان ثبت نام 
نکرده اند تقاضای افزایش مشــارکت به معنی 
آن اســت که بیایند به کاندیداهای رقیب و یا 
مخالف خود رأی بدهند؟ این شــیوه کار یک 
مقــدار با اصول انتخابات منطقی فاصله دارد و 

ایجاد مشارکت نمی کند.
کمالی خاطر نشان کرد: نکته اول اینکه سازوکار 
انتخابات پیش رو منطقی نیســت و نکته دوم 
اینکه اگر قرار بود ریاســت جمهوری جلسه ای 
در این زمینه بگذارند، شاید بهتر و مناسب بود 
در ابتدای ســال جاری و قبل از تصویب قانون 
انتخابات جدید این جلســه را می گذاشتند که 
در صورت پذیرش نظــرات نمایندگان احزاب 
و عناصر ذی نفوذ سیاســی و اجتماعی فرصت 
برای اصلاح امور وجود داشــته باشد؛ تا وقتی 
از گروه های سیاسی و احزاب می پرسیدند که 
برای افزایش مشــارکت چــه کاری باید انجام 
دهیم، فرصت کافی برای اعمال پیشنهادات و 
نظرات دریافتی وجود داشــته باشد که به آنها 

عمل کنند.
وی با اشاره به اینکه طبیعتاً با توجه به کمبود 
وقــت، دولت می گوید دو مــاه دیگر انتخابات 
است، ما که نمی توانیم کار خاصی انجام دهیم 
اما شما بیایید در جهت افزایش رأی و مشارکت 
کمک کنید، افزود: این درخواســت با سازوکار 
انتخاباتی و نــوع فعالیتی که احزاب دارند کلا 

متفاوت است.
به گفته این فعال سیاسی اصلاح طلب البته با 
توجه به فرهنگ سیاسی، اجتماعی جامعه و کم 
اهمیتی احزاب نزد صاحبان قدرت، پس از چند 

سال ابتدایی پیروزی انقلاب هیچ گاه در کشور 
حزب مردمی توانمندی به وجود نیامده و فعال 
نیست. اما همین احزابی که دست و پا شکسته 
کار می کننــد هم رغبتی برای اینکه به صحنه 
بیایند و نقش و وظیفه سیاسی-اجتماعی خود 

را ایفا کنند، ندارند.
کمالی خازر نشان کرد: از طرف دیگر ایجاد یک 
رابطه منطقی بین انتخابات، جامعه و حکومت 
و اینکه مردم بپذیرند در ســاز و کار سیاســی 
و راهــی که حکومت به وجود مــی آورد ورود 
کــرده و نقش ایفا کننــد در امنیت ملی و در 
سرمایه  اجتماعی موثر است، اما این اتفاقات با 
توجه شــرایط و وقت محدودی که وجود دارد 
و سازوکارهایی که گذاشتند، حاصل نمی شود. 
کمالی یادآور شــد: نکته بعدی که وجود دارد 
اینکــه جدا از احــزاب، گروه های سیاســی و 
شخصیت ها، اگر همه این ها هم برای همکاری 
در امر انتخابــات اعلام آمادگــی کنند، خود 
اصالت با مردم و جامعه اســت که باید بیایند 

و رأی بدهند.
وی با اشاره به اینکه بخش زیادی از جامعه، تا 
حدی ناراضی است، گفت: من در آن جلسه هم 
گفتم شما وظیفه تان راضی کردن مردم برای 

شرکت در انتخابات است. 
مردمی که معترض بوده و در سال های گذشته 
مشکل داشــتند را باید می آوردید و مشکلات 
بررســی می کردید، الان مســائل و مشکلات 
اقتصادی در جامعه اثر منفی گذاشته و مسائل 
سیاسی در داخل هم از سوی دیگر و سیاست 
خارجی هم یک نوع دیگر آسیب زننده است و 

این ها باید اصلاح شوند.
کمالی افزود: اصلاح این ها شاید در بخش هایی 
شدنی باشــد و الان می توانند عمل کنند. اما  
فکــر می کنم  که برخی خیلــی علاقه مند به 

اینکه چیزی را اصلاح کنند، نیستند.
وی افزود: در حقیقت دولت خواسته های خود 
را در این جلســه مطرح کرد. فعالان سیاسی 
و احــزاب و گروه ها هم خواســته ها و نظرات 
خودشان را در زمینه های مختلف مطرح کردند. 
بعضی از گروه ها هم سعی کردند با ایجاد تنش 
در جلسه به زعم خودشــان به دوقطبی شدن 

فضا برسند.
کمالی خاطر نشان کرد: دوقطبی شدن فضا در 
صورتی که زمینه برای انتخابات از همه سلیقه ها 
وجود داشــت می توانست مؤثر باشد، اما وقتی 
یک جریان سیاسی تا حدودی از صحنه خارج 

است، دوقطبی شدنی صورت نمی گیرد.
کمالی با اشــاره به اینکه این جلســات وقتی 
می تواند تأثیرگذار باشد که نظرات اشخاص را 
بپرســند و بعد براساس آنچه که می تواند مؤثر 
باشــد تغییرات ایجاد کنند، گفــت: اما وقتی 
اصلاحاتی انجام نمی شود، خود به خود به یک 

نشست تشریفاتی تبدیل می شود. 
اینگونــه امور مانند ســایر کشــورها باید به 

شیوه های منطقی خود انجام شود.
وی افزود: اگر کسانی توســط دادگاه صالح از 
حقوق سیاسی و اجتماعی محروم نشده باشند 
باید بتواننــد آزادانه خــود را در معرض آرای 
عمومی قرار داده و هیچ مانعی در مســیر آنها 
وجود نداشته باشد و انتخاب این اشخاص تنها 
به اراده ملت بســتگی داشته باشد نه اینکه با 

گزینش پیشینی همراه باشد.

پزشکیان نماینده مردم تبریز با انتقاد از شورای 
نگهبان گفت: معتقد هســتم اگر مشــارکت 
کم شــود باید مجریان پاســخگو باشند. مگر 
نمی گویند این هــا ولایت مدار هســتند پس 
چرا نمی توانند سیاســت های ولایتی را در این 
مملکت عملیاتــی کنند؟!  به گزارش جماران، 
مســعود پزشــکیان، نماینده مردم تبریز در 
خصوص تائید صلاحیت خود و عملکرد شورای 
نگهبان گفت: من حتی نمی خواستم اعتراض 
کنم ما که به دنبال این کارها نبودیم، نیستیم 
و نخواهیم بود. از زمانی خودمان را شــناختیم 
ســعی کردیم برای انقلاب، نظــام و جریانات 
مختلف کار کنیم و صادقانه رفتار کردیم. وی 
خاطرنشان کرد: وقتی می نویسند که تو التزام 
عملــی نداری برای من غیــر قابل هضم بود و 
حضور من برای این اســت کــه عده ای را پای 
صندوق های رای بکشانم و از طرفی سخنگوی 
مردمی باشــیم که مشکل دارند چون نماینده 
مردم هستیم. من اگر طبابت خود را پیش ببرم 

بیش از این پول در می آورم و راحت ترم و این 
افراد برای من پرونده سازی نمی کنند.

پزشــکیان با اشاره به اینکه از طرفی آدم دلش 
برای مردم و کشور خود می سوزد، گفت: مقام 
معظم رهبری به برادرها توصیه می کند کاری 
کنیــد مردم به پای صندوق هــای رای بیایند 
و این افــراد دقیقا برخلاف سیاســت ها رفتار 

می کنند تا مردم به پای صندوق ها نیایند.
نماینده تبریز در مجلس شورای اسلامی افزود: 
وضعیت مملکت ما احتیاج دارد به دنیا نشــان 
داده شود که مردم ما با حکومت، نظام و دولت 
هســتند و کســی که به صحنه می آید دلش 
می خواهد نظام بماند و این ها با دست خودشان 
می خواهنــد بگویند نیا!  در نتیجه اگر دخالت 
رهبری نبود امکان رد من وجود داشــت ولی 

چرا رهبری باید دخالت کند؟
اگر مشارکت کم شود باید مجریان 

پاسخگو باشند
پزشــکیان با انتقاد از شــورای نگهبان تصریح 

کرد: معتقد هســتم اگر مشــارکت کم شود 
باید مجریان پاســخگو باشند. مگر نمی گویند 
این ها ولایت مدار هســتند پس چرا نمی توانند 
سیاست های ولایتی را در این مملکت عملیاتی 
کنند؟! مقصر چه کسی است، رهبری؟! رهبری 
کــه می گوید مردم بیایند و از همه ســلیقه ها 

حضور پیدا کنند.
وی افزود: مشخص اســت فرد اشتباه می کند 
و آدمی که اشــتباه نکرده به دنیا نیامده است. 
وقتی اشتباه عمدی بوده و گاهی در هر سمتی 
سهوا مرتکب شده حال باید گفت تو صلاحیت 

نداری و برو؟ 
روشی این افراد روش رهبری نیست

 وی اضافه کرد: روشی که این افراد در سیاست 
مشــارکتی پیش می برند روش رهبری نیست 
و با کار این افراد مشــارکت پایین می آید. باید 
کاری می کردند مشارکت بالا می رفت و سلایق 

و نظرات مختلف حضور پیدا می کرد.
پزشکیان در پاســخ به این سوال که چرا وزیر 

اطلاعــات دولت ســابق باید رد شــود، گفت: 
نمی دانــم. بایــد از آن ها پرســید. رفتارهایی 
کــه در هیات اجرایی بود بــرای من غیر قابل 
هضم اســت نمی دانم روش  آن ها چیست! در 
جلسه ای که دولت دعوت کرد، گفتم؛ من اگر 

جای دولت بودم از افراد سرشــناس سیاسی و 
علمــی دعوت می کردم بیایند ثبت نام کنند و 
بعد کارچاق کنی میکردم شورای نگهبان برای 
آن ها مشکل ایجاد نکند تا مردم پای صندوق 

رای بیایند.

انتقاد حسین کمالی از عملکرد دولت:

سازوکار انتخابات پیش رو منطقی نیست

مسعود پزشکیان:

اگر مشارکت کم شود مجریان بایدپاسخگو باشند


